

## Entrepreneurs for Libya

### Our services:

#### Libus

Libus is an online business school available for young Libyan entrepreneurs. Its online platform will offer courses, access to resources, ideas exchange and networking with mentors and with each other. Our ultimate goal is to support entrepreneurs to start and develop their projects

المدرسة الليبية لريادة الأعمال عبر الإنترنت هي مساحة تعليمية افتراضية، ذات نمو مستمر، لرواد الأعمال وأصحاب المشاريع الليبيين الشباب. هذه المنصة الإلكترونية للشباب الليبيين توفر لهم إمكانية متابعة الدورات، والوصول إلى الموارد، وتبادل الأفكار، والتواصل مع المرشدين ومع بعضهم البعض. هدفنا هو توفير كل ما هو ضروري للسماح لرواد الأعمال الشغوفين لبدء وتنمية مشاريعهم.

Link:

<http://www.libus.ly/>

#### SLEIDSE

**The Joint Certificate:** provided to selected entrepreneurs after completing a course in entrepreneurship. The certificate is prepared by the chambers of commerce and Universities of Libya.

شهادة ريادة الأعمال المشتركة: وهي شهادة تعطى لمن أكمل دورة في ريادة الأعمال معدة من قبل غرف التجارة الليبية والجامعات في جميع أنحاء ليبيا.

#### Contact details

#### Incubator Managers

University	Name	Email	Mobile
Misrata	Dr. Ahmed Alturas	<a href="mailto:a.alturas@eng.misuratau.edu.ly">a.alturas@eng.misuratau.edu.ly</a>	+218913814959
Tripoli	Abdurahman hassen	<a href="mailto:Info.eic@uot.edu.ly">Info.eic@uot.edu.ly</a>	+218913558840
Benghazi	Ali omar	<a href="mailto:ali.omar@uob.edu.ly">ali.omar@uob.edu.ly</a> <a href="mailto:alidulimi@yahoo.com">alidulimi@yahoo.com</a>	+218922776716
Sabha	Mujtaba seraj adelcem almatnani	<a href="mailto:serajalmatnani@gmail.com">serajalmatnani@gmail.com</a> <a href="mailto:serajalmatnani@yahoo.com">serajalmatnani@yahoo.com</a> <a href="mailto:mu.almatnani@sebhau.edu.ly">mu.almatnani@sebhau.edu.ly</a>	+218922241260
Zintan	Salem Yahya	<a href="mailto:syahia.ac@gmail.com">syahia.ac@gmail.com</a>	+218914314349
Gharyan	Abdulaziz Abodena	<a href="mailto:abodena65@gmail.com">abodena65@gmail.com</a>	+218913788648

**Fab lab in Universities:** six fab lab facilities will be installed in 6 different universities across Libya to be used by student-entrepreneurs. The idea is to help students with their projects and train them on using the fab lab equipment to produce their prototypes.

الغاب لاب في الجامعات: سيتم إنشاء وحدات فاب لاب في ستة جامعات ليبية مختلفة في ليبيا ليتم استخدامها من قبل رواد الأعمال الطلبة. الغرض من هذا المشروع هو لمساعدة الطلبة في تنفيذ مشاريعهم وتدريبهم على تكوين منتوجهم الأول.

Fab lab Managers			
University	Name	Email	Mobile
Misrata	Ali Mohamed Abdel Shaheed	<a href="mailto:a.abdulshahed@eng.misuratau.edu.ly">a.abdulshahed@eng.misuratau.edu.ly</a>	+218910945114
Tripoli	Tawfik Erhaiyem Eljali (Eng.)	<a href="mailto:t.aljali@uot.edu.ly">t.aljali@uot.edu.ly</a>	+218919479181
Benghazi	Mr. FARAG ALI MASSOUD MAETOUQ	<a href="mailto:farag.maetouq@uob.edu.ly">farag.maetouq@uob.edu.ly</a>	+218916344620
Sabha	Mr. Hisham Abbubaker	<a href="mailto:hisham.alarousie@gmail.com">hisham.alarousie@gmail.com</a>	+2190922911090
Zintan	ABDOALHALIM OTHMAN NASIA	<a href="mailto:halimnasia@gmail.com">halimnasia@gmail.com</a>	+218914304529 +218926455585
Gharyan	Ihab Shtewe	<a href="mailto:ehab.shtewi@academy.edu.ly">ehab.shtewi@academy.edu.ly</a>	+218914105343

**JCA:** A coding School right in the heart of Janzour. The Janzour Coding Academy offers free courses in coding with special focus on women, youth and children.

أكاديمية جنزور الرقمية: مدرسة تدريب رقمي في قلب جنزور، المشروع سيقدم تدريبات مجانية في مجال البرمجة والكودينغ ويركز على النساء والشباب والأطفال.

#### للتواصل contact details

Facebook page: <https://www.facebook.com/jca.janzour/>

Contact person: Areej Amer, Communication officer at JCA

أريج عامر، مسؤولة التواصل في الأكاديمية

Mobile No: +218923148136

[Amed.janzour@gmail.com](mailto:Amed.janzour@gmail.com)

#### **EU4PSL**

**CSO's support:** as part of the European Programme to support the private sector in Libya, the project will select 6 civil society organisations from across Libya to implement some activities that will help the entrepreneurs within their communities. The CSO's will have an intensive capacity building to enable them to operate efficiently.

دعم منظمات المجتمع المدني: كجزء من عمل البرنامج الأوروبي لدعم القطاع الخاص في ليبيا، سيتم اختيار ست منظمات مجتمع مدني وفق معايير محددة ليتم تدريبها حتى تتمكن من تقديم خدمات لرواد الأعمال في مناطقها. المنظمات المختارة سيتم تدريبها والرفع من كفاءتها حتى تستطيع تقديم خدماتها بصورة فعالة.

#### للتواصل Contact details:

Website: <http://www.eu4psl.org/>

أسماء المنظمات المشتركة في هذا البرنامج CSO's

	Name of CSO	City	Website or facebook page
1	Masarat for Peace and Development منظمة مسارات للسلام والتنمية	Zawya	<a href="https://www.facebook.com/TOPD2017/">https://www.facebook.com/TOPD2017/</a>

2	Hexa Connection منظمة هيكسا	Tripoli	<a href="https://m.facebook.com/HexaConnection/">https://m.facebook.com/HexaConnection/</a>
3	Al Mizan for Development الميزان للتنمية	Benghazi	<a href="https://www.facebook.com/Almizan4development/">https://www.facebook.com/Almizan4development/</a>
4	Fab Lab Libya مؤسسة فاب لآب ليبيا	Benghazi	<a href="https://fablablibya.org">https://fablablibya.org</a> ; <a href="https://www.facebook.com/fablablibya">https://www.facebook.com/fablablibya</a>
5	الجمعية الوطنية للتنمية المستدامة	Al Zegan	
6	جمعية البر و التقوى المدنية الخيرية	Murzaq	<a href="https://www.facebook.com/alberaltaqwa.ly/?ref=bookmarks">https://www.facebook.com/alberaltaqwa.ly/?ref=bookmarks</a>

### **STREAM**

STREAM is an incubator and accelerator for entrepreneurs across Libya to help them with their projects. The project will be implemented in Tripoli and will provide many services to entrepreneurs. It is also an excellent place to network and connect with other entrepreneurs.

STREAM along other local partners, are trying to build and enhance the ecosystem of entrepreneurship in Libya through various activities, including regular meetings and international study tours.

ستريم هي حاضنة ومسرعة أعمال تهدف الى مساعدة رواد الأعمال على تفعيل وتطوير مشاريعهم. المشروع سيقام في طرابلس وسيقدم كل خدماته لرواد الأعمال. المكان سيكون أيضاً فرصة جيدة للتشبيك والتواصل مع رواد أعمال آخرين. ستريم وبالتعاون مع شركاء محليين، يحاول بناء بيئة فعالة لرواد الأعمال في ليبيا من خلال أنشطة متنوعة، وهذا يشمل لقاءات دورية وجولات دراسية لدول مختلفة.

#### **Contact details للتواصل:**

Website: <https://www.streamers.ly/en>

Contact Person: Sarah Benlamin

Mobile No: +218946660453

Email: [sarah.benlamin@expertisefrance.fr](mailto:sarah.benlamin@expertisefrance.fr)

### **Namaa Tamweel:**

Namaa Tamweel is the first microfinance institution in Libya. The project is funded by the UK Government, managed by Expertise France, and implemented by ATIB (a Libyan private bank). The objective is to qualify 2,000 beneficiaries by 2022 to finance the establishment or expansion of their businesses, which will contribute to raising their standards of living and diversifying their income.

مشروع نماء تمويل هو أول مشروع تمويل متناهي الصغر في ليبيا. المشروع ممول من قبل الحكومة البريطانية و منفذ من قبل مؤسسة خبراء فرنسا و مسير من قبل مصرف السراي و (هو مصرف ليبي خاص). المشروع يهدف الى منح 2000 صاحب مشروع قروض لغرض إنشاء أو توسيع أعمالهم و بالتالي تحسين مستوى المعيشة و تنويع مصادر الدخل.

#### **Contact details للتواصل:**

Website: [www.namaatamweel.ly](http://www.namaatamweel.ly)

Benghazi Contact No: +218945469495

Tripoli Contact No: +218942667162

Email: [info.namaa@namaatamweel.ly](mailto:info.namaa@namaatamweel.ly)